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Nr Diarienummer Ärende

1 KS.2023.444
Interpellation angående kostenhetens föredömliga

arbete

2 KS.2023.445 Interpellation angående motionen om grodtunnel

3 KS.2023.446 Interpellation angående Gnestahem AB

4 KS.2023.447 Interpellation angående Gnesta Förvaltnings AB

5 KS.2023.459
Interpellation angående barn- och

utbildningsnämndens stora underskott

6 KS.2024.61 Enkel fråga- Landsbygdsprogrammet

7 KS.2022.352
Val till kommunala uppdrag - Mandatperioden 2022-

2026



 

Interpellation:  
 

 
Angående Kostenheten föredömliga arbete 
 

(Ärendenummer: BOUN.2021.66) 
 
Till Ordföranden i Barn och Ungdomsnämnden  
 
 
Först av allt Tack för Maten! 
 
Jättebra mat serverat av jättefin personal. 
 
Här följer några frågor för att allmänintresset kring de högt satta utfästelserna är stort. 
 
 
Ur Riktlinjer för mätning av matsvinn: 
” Kostenheten ska arbeta aktivt för att minimera matsvinnet inom sina verksamheter. För att 
lyckas i ett sådant arbete krävs ett ihärdigt och systematiskt arbete, i vilket mätning och 
uppföljning av faktiskt utfall är nödvändigt. Syftet med denna riktlinje är att tydliggöra vad 
som ska ingå i kostenhetens mätningar av matsvinn, för att på så vis säkerställa att samtliga 
kostenhetens kök mäter och följer upp matsvinnet på samma sätt.” 
 
https://www.gnesta.se/download/18.8b8c2b617bd5b7457888db4/1631708294541/Riktlinjer%20f%C
3%B6r%20m%C3%A4tning%20av%20matsvinn.pdf 
 
” Kostenheten ansvarar för att säkerställa att gemensamma rutiner finns för hur mätningen 
genomförs och dokumenteras. I dokumentationen ska tydligt framgå hur stort matsvinnet är 
per dag och enhet, uppdelat i aktuella typer av matsvinn, samt hur stort matsvinnet är per 
matgäst”. 
 
 

1. Hur stort var matsvinnet per matgäst 2022? 
 

2. Hur stort var matsvinnet per matgäst 2023? 
 

3. Var kan man läsa de gemensamma rutinerna för mätningarna? 
 
 

Ur Kostpolicy för Gnesta kommun: 
”Kommunen satsar på att öka andelen ekologiskt, miljövänligt konventionellt, när- och lokalt 
odlade och producerade livsmedel inom givna ekonomiska ramar.” 
 
https://www.gnesta.se/download/18.299790ba1740c129bbc59b04/1598357872947/Kostpolicy%20f%C3%B6r
%20Gnesta%20kommun.pdf 
 



 
 

4. Hur stor andel av livsmedlen var ekologiska, miljövänligt konventionella, 
när- och lokalt odlade och producerade år 2022? 
 

5. Hur stor andel av livsmedlen var ekologiska, miljövänligt konventionella, 
när- och lokalt odlade och producerade år 2023? 
 

6. Ökande de ’givna ekonomiska ramarna’ för dessa livsmedel under 2023?  
 
 

Ur Kostpolicy för Gnesta kommun: 
”Måltiderna är näringsberäknade och uppfyller Livsmedelsverkets, Skolverkets och 
Socialstyrelsens råd, rekommendationer och riktlinjer.” 
 
Baserat på matsedlarna som publiceras på www.skolmaten.se så verkar måltiderna 
sannerligen näringsrika och bra men dom måste ju också ätas av barnen. 

 
7. Hur arbetar ni med att få barnen att äta maten? 

 
8. Sker försäljning av ’överbliven mat’ i form av matlådor?  

 
9. Sker beräkningar på C02 utsläpp som härrör från måltiderna? 

 
10. Om inte, hur ska man då veta det? 

 
 
 
 
 
 
 
 

Johan Lexell  
Ledamot i kommunfullmäktige 
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
27 Novemeber 2023 
 



 

Interpellation:  
 

 
Angående Motionen om Grodtunneln 
 

(Ärendenummer: KS.2019.149) 
 
Till Ordföranden i Samhällsbyggnadsnämnden – Sibylle Ekengren 
 
 
”Uppdra till samhällsbyggnadsförvaltningen att ge förslag på metoder för att 
värna situationen för groddjur i Lillsjöområdet i Gnesta tätort.” 
 
Ovanstående beslutade Kommunfullmäktige om 2020-11-23 
 
https://www.gnesta.se/download/18.34762f74175fcd2427d3d6a8/1606724125450/Protokoll%20kom
munfullm%C3%A4ktige%202020-11-23.pdf 
 
Turerna har varit många men jag kan inte hitta att något förslag redovisats till 
Kommunfullmäktige och nu har vi inte längre någon Miljöstrateg och således inte 
någon i förvaltningen med ansvarsområdet ’Skydd av biodiversitet’ eller liknande 
kompetenser. 
 
Nyfikenhet och allmänintresse kring detta har infunnit sig och frågorna lyder: 
 
 

1. Har samhällbyggnadsförvaltningen återrapporterat enligt uppdraget? 
 

2. Om inte, varför? 
 

3. Om inte, när kan det ske? 
 

4. Om inte, vad kan göras för att minska risken för att uppdrag från 
Kommunfullmäktige inte genomförs?  
 

5. Hur ska förvaltningen arbeta framgent med frågor inom området 
biologi/ekologi när nyckelkompetenser saknas? 

 
 
 
 

Johan Lexell  
Ledamot i kommunfullmäktige 
för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 
27 Novemeber 2023 
 



 

Interpellation:  Angående GnestaHem AB 
 

 
Till Ordförande i kommunstyrelsen – Linda Lundin 
 
Allmänintresset är stort för GnestaHem AB och bolaget är en viktig del av samhället 
och den kommunala verksamheten, så väljer jag att här ställa frågor vars svar inte 
står att finna publikt. Svaren antas bilda en grund för att man senare ska kunna följa 
upp hur GnestaHem AB lyckas nå mål som kanske ställs framgent. 
 
Det är noterat och lovvärt att GnestaHem anslutit sig till Allmännyttans klimatinitiativ 
med målsättningen att vara fossilfria till 2030 
(gäller bränslen i egna pannor, drivmedel till bilar + arbetsmaskiner och köpt energi) 
och 30% minskad energianvändning (med år 2007 som utgångspunkt) 
 
Jag väljer att dela upp frågorna i tre ämnesområden som alla är viktiga nu, snart och 
i framtiden särskilt för bolag som anslutit sig till Allmännyttans klimatinitiativ som 
förvisso bara omfattar det så kallade Scope 1 och därmed inte hyresgästerna. 
 
 
Laddinfrastruktur: 
 
GnestaHem har föregångsmässigt arbetat med elektrifiering av fordonsflottan. 
För att öka sina intäkter kan laddboxar installeras även åt hyresgäster.  
Den generella idén är att det är bättre att GnestaHem får intäkter än att intäkter går 
till t ex drivmedelsföretag.  
 
Frågor: 
 

1. Hur många laddboxar för hyresgäster installerades 2023? 
2. Hur många laddboxar för hyresgäster planeras installeras 2024? 
3. Hur mycket pengar är avsatta i budgeten 2024 för laddboxar? 
4. Har hyresgäster blivit erbjudna att hyra p-platser med laddmöjlighet? 
5. När kommer målsättningen om fossilfrihet i Allmännyttans klimatinitiativ att 

uppnås? 
 
 
 
Vatten: 
 
Gnesta har bevattningsförbud sedan 2018 och grundvattensituationen får anses 
ansträngd eftersom bevattningsförbudet inte hävts. GnestaHem representerar en stor 
mängd vattenförbrukning och när medborgare känner att de blir ålagda restriktioner 
vill de gärna veta hur kommunen och de kommunala bolagen hanterar frågan. 
 
Frågor: 
 

6. Hur mycket vatten förbrukades av GnestaHem inkl hyresgäster under 2017? 
7. Hur mycket vatten förbrukades av GnestaHem inkl hyresgäster under 2023? 



 
8. Vilka vattenbesparande åtgärder genomfördes 2023? 
9. Vilka vattenbesparande åtgärder planeras för 2024? 
10. Hur mycket pengar är avsatta för vattenbesparande åtgärder 2024? 

 
Individuell mätning och debitering (IMD) är ett modernt och beprövat sätt att sänka 
vattenkonsumtionen på. Investeringskostnaden för IMD sägs dock vara relativt höga. 
 

11. Planerar GnestaHem för att införa IMD i framtiden? 
12.  Används infrastrukturen för IMD som finns på fastigheten Solsidan? 

 
 
 
Energi: 
 
Energifrågan är viktig för alla kommuner.  
När efterfrågan på energi är hög så är det fördelaktig för energisystemet ifall all 
energi inte är elektricitet. Norm har varit att behovet är störst på vintern men vi ser 
hur energibehovet börjar plana ut då efterfrågan på kyla öka under sommartid. Med 
gällande förutsättningar i Gnesta kan man anta att en ökning av leveranserna av 
elektricitet inte kan ske förrän nya transformatorstationer och nya kablar mellan 
regionalt nät och Gnesta har ordnats. Det som då står till buds är lokalt tillverkad 
energi där solenergi+energilager kan avhjälpa sommarens topplaster och fjärrvärme 
kan avhjälpa vinterns topplaster. Detta förutsätter att dessa energislag finns 
installerade och i ett vidare resonemang när mer elektricitet inte kan levereras till 
kommunen så är en eventuell tillväxt av kommunen avhängig på att energin som 
detta kräver produceras lokalt. 
 
Frågor: 
 

13. Avser GnestaHem ansluta fler av sina fastigheter till fjärrvärmenätet för att 
avlasta energisystemet? 

14. Avser GnestaHem börja producera lokal elektricitet i en omfattning som gör att 
bolaget blir en tillgång istället för en belastning för Gnestas energisystem? 

15. Avser GnestaHem börja bidra med stöd till Gnestas energisystem med 
Energilager? 

16. Vilka Miljöcertifieringar uppfyller elen som GnestaHem upphandlar? 
 
(Energibesparing) 
 

17. Hur har energianvändningen minskat per år sedan 2007? 
18. Vilka energibesparande åtgärder genomfördes 2023? 
19. Hur stor var budgeten för energibesparande åtgärder 2023? 
20. Vilka energibesparande åtgärder är planerade för 2024? 
21. Hur stor är budgeten för energibesparande åtgärder 2024? 
22. Hur stor väntas besparingarna bli när åtgärderna är vidtagna? 
23. Kommer målsättningen i Allmännyttans klimatinitiativ att uppnås 2030? 

 
 
 



 
 
Det var många frågor som förmodligen är lätta att svara på. Om det är svårt att svara 
på dem så blir detta en möjlighet att avsätta tid för det jobb som borde gjorts tidigare. 
  
Svaren ger en bra grund för kommande uppföljning och möjlighet till kravställning via 
ägardirektiv och är därför viktiga. 
 
Många svar kan formuleras som enkla ja/nej. Ifall det är mängder/enheter, så använd 
ett mätvärde som är praktiskt för er att använda och helst ska gå att jämföra med t ex 
statistik från SCB eller Kolada. 
 
Syftet med frågorna är på intet sätt menade som någon form av kritik.  
 
 

Johan Lexell  
Ledamot i kommunfullmäktige, för Miljöpartiet de Gröna i Gnesta, 27NOV2023 



 

Interpellation:  Angående GFAB 
 

 
Till Ordförande i kommunstyrelsen – Linda Lundin 
 
Allmänintresset är stort för GFAB och GFAB är en viktig del av samhället och den 
kommunala verksamheten så väljer jag att här ställa frågor vars svar inte står att 
finna publikt. Svaren antas bilda en grund för att man senare ska kunna följa upp hur 
GFAB lyckas nå mål som kanske ställs framgent. 
 
Jag väljer att dela upp frågorna i tre ämnesområden som alla är viktiga nu, snart och 
i framtiden. 
 
 
Laddinfrastruktur: 
 
01 Jan 2025 börjar bestämmelser om retroaktiva krav på laddinfrastruktur att gälla. 
2024 är sista året då bidrag för laddinfrastruktur kan erhållas eftersom bidrag inte ges 
för sådant som är krav enligt lag. Bidraget är 50% och antagandet är att man väljer 
att uppfylla kraven under 2024 för halva priset. Alternativet är således att under hot 
om vite betala fullt pris för att uppfylla lagkraven under 2025. 
 
Frågor: 
 

1. Hur många laddboxar installerades 2023? 
2. Hur många laddboxar planeras installeras 2024? 
3. Hur mycket pengar är avsatta i budgeten 2024 för laddboxar? 
4. Kommer de retroaktiva kraven i PBL gällande laddinfrastruktur att uppfyllas? 

 
 
 
Vatten: 
 
Gnesta har bevattningsförbud sedan 2018 och grundvattensituationen får anses 
ansträngd eftersom bevattningsförbudet inte hävts. GFAB representerar en stor 
mängd vattenförbrukning och när medborgare känner att de blir ålagda restriktioner 
vill de gärna veta hur kommunen och de kommunala bolagen hanterar frågan. 
 
Frågor: 
 

5. Hur mycket vatten förbrukades i GFAB fastigheter under 2023? 
6. Vilka vattenbesparande åtgärder genomfördes 2023? 
7. Vilka vattenbesparande åtgärder planeras för 2024? 
8. Hur mycket pengar är avsatta för vattenbesparande åtgärder 2024? 

 
Individuell mätning och debitering (IMD) är ett modernt och beprövat sätt att sänka 
vattenkonsumtionen på. Investeringskostnaden för IMD sägs dock vara relativt höga. 
 

9. Planerar GFAB för att införa IMD i framtiden? 



 
 
Energi: 
 
Energifrågan är viktig för alla kommuner.  
När efterfrågan på energi är hög så är det fördelaktig för energisystemet ifall all 
energi inte är elektricitet. Norm har varit att behovet är störst på vintern men vi ser 
hur energibehovet börjar plana ut då efterfrågan på kyla öka under sommartid. Med 
gällande förutsättningar i Gnesta kan man anta att en ökning av leveranserna av 
elektricitet inte kan ske förrän nya transformatorstationer och nya kablar mellan 
regionalt nät och Gnesta har ordnats. Det som då står till buds är lokalt tillverkad 
energi där solenergi+energilager kan avhjälpa sommarens topplaster och fjärrvärme 
kan avhjälpa vinterns topplaster. Detta förutsätter att dessa energislag finns 
installerade och i ett vidare resonemang när mer elektricitet inte kan levereras till 
kommunen så är en eventuell tillväxt av kommunen avhängig på att energin som 
detta kräver produceras lokalt. 
 
Frågor: 
 

10. Avser GFAB ansluta fler av sina fastigheter till fjärrvärmenätet för att avlasta 
energisystemet? 

11. Avser GFAB börja producera lokal elektricitet i en omfattning som gör att 
bolaget blir en tillgång istället för en belastning för Gnestas energisystem? 

12. Avser GFAB börja bidra med stöd till Gnestas energisystem med Energilager? 
 
(Energibesparing) 
 

13. Hur har energianvändningen minskat per år sedan 2007? 
14. Vilka energibesparande åtgärder genomfördes 2023? 
15. Hur stor var budgeten för energibesparande åtgärder 2023? 
16. Vilka energibesparande åtgärder är planerade för 2024? 
17. Hur stor är budgeten för energibesparande åtgärder 2024? 
18. Hur stor väntas besparingarna bli när åtgärderna är vidtagna? 

 
 
Det var många frågor som förmodligen är lätta att svara på. Om det är svårt att svara 
på dem så blir detta en möjlighet att avsätta tid för det jobb som borde gjorts tidigare. 
 Svaren ger en bra grund för kommande uppföljning och möjlighet till kravställning via 
ägardirektiv och är därför viktiga. 
 
Många svar kan formuleras som enkla ja/nej. Ifall det är mängder/enheter, så använd 
ett mätvärde som är praktiskt för er att använda och helst ska gå att jämföra med t ex 
statistik från SCB eller Kolada. 
 
Syftet med frågorna är på intet sätt menade som någon form av kritik.  

 
Johan Lexell Ledamot i kommunfullmäktige  
Miljöpartiet de Gröna i Gnesta 27 November 2023 



 
 
 
Interpellation till Linda Lundin, Barn- och utbildningsnämndens ordförande 
 
Angående Barn- och utbildningsnämndens stora underskott  
 
I barn- och utbildningsnämndens ekonomiska uppföljning efter oktober förutspås en negativ 
budgetavvikelse på drygt 12 miljoner kronor för hela nämnden. För grundskolan är avvikelsen 
14,59 miljoner plus 2,41 miljoner i kompensation till fristående aktörer, medan positiva 
avvikelser finns på vissa andra enheter. 
 
Enligt den elevpengsutredning som nämnden genomfört behöver elevpengen höjas för att 
säkerställa en hållbar organisation, vilket enligt de nyckeltal som föreslagits ger en total 
kostnad på 8,4 miljoner för kommunens skolor. Ytterligare kostnader tillkommer för 
ersättning till fristående aktörer enligt lagstiftningens princip om lika villkor samt ett ”liten-
skola-bidrag” till mindre skolor. 
 
Då den politiska majoriteten har beslutat att inte utöka barn- och utbildningsnämndens ram för 
att möjliggöra en höjning av elevpengen måste detta istället finansieras genom omfördelning 
av medel inom nämnden. Enligt förvaltningens beräkningar kräver detta ytterligare 
besparingsåtgärder motsvarande 7-9 tjänster på andra verksamhetsområden än grundskolan.  
 
Enligt kommunens ekonomistyrningsregler ska nämnderna besluta om sin internbudget före 
december månads utgång. På årets sista möte i barn- och utbildningsnämnden i december var 
budgeten för 2024 dock ännu inte färdig, vilket skapar osäkerhet och försvårar 
verksamheternas planering. 
 
Frågor: 
 
1. Varför har barn- och utbildningsnämnden inte beslutat om budget för kommande år i tid? 
 
2. Vilka verksamheter anser Linda Lundin att barn- och utbildningsnämnden kan skära ner på 
för att finansiera en höjd elevpeng? 
 
3. Finns det risk att varsel av personal kommer att behövas för att nå budget i balans 2024? 
 
4. Har någon konsekvensanalys gjorts av de besparingsåtgärder som genomförts och som 
kommer att krävas framåt? 
 
Per Sicking 
Vänsterpartiet Gnesta 
 
2023-12-18 
 
 



                        Enkel fråga till KSO Linda Lundin. 

 

I Gnesta kommuns framtidsplan finns anslaget medel för 

framtagande av ett Landsbygdsprogram för hela kommunen. 

I budgetdebatten har det utlovats att programmet är ”på gång”. 

Med hänvisning till detta vill jag fråga: 

a. När kan vi förväntas få tillgång till ett utkast av programmet? 

b. Hur ser tidplanen ut fram till ett av KF antaget program? 

 

Lebro 20240126 

Håkan Ekstrand ( C ) 

   

 

 

 

 

                                                                                                              

                                                                                                                                                                                                              

                                                                                                                      



Kommunstyrelseförvaltningen Ärendeblad

Gnesta kommun, Västra Storgatan 15, 646 80 Gnesta, organisationsnummer: 212000-2965
telefon: 0158 – 275 000, e-post: gnesta.kommun@gnesta.se, webbadress: www.gnesta.se

Upprättad: 2024-01-18
Diarienummer: KS.2022.352

Kommunfullmäktige

Val till kommunala uppdrag - Mandatperioden
2022-2026

Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut
1. Välja xx (S) till ersättare i kommunstyrelsen

2. Godkänna Anna Sahlbergs (MP) avsägelse som ersättare i kommunfullmäktige,

ersättare i valnämnden och ersättare i arvodesberedningen.

3. Begära att Länsstyrelsen gör en ny uppräkning för Miljöpartiet.

4. Välja xx (MP) till ersättare i valnämnden

5. Välja xx (MP) till ersättare i arvodesberedningen.

Ärendebeskrivning
Ärendet behandlar avsägelser och fyllnadsval till nämnder mm.

Beslutsunderlag

1. Val till kommunala uppdrag - Mandatperioden 2022-2026 - feb 24 - 2024-01-18

2. Anna Sahlbergs (MP) avsägelse 2024-02-01
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